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Man

Man الإنسان

The Dignity of Man

مآد نرامةُ بك

1:ةُ؟! قاله‏ِ ، ولا الملائال يا رسول : قيل . آدم ن ابنه‏ِ مال َعل أكرم ءَما ش : (هآل و لَيهع هال َّلص) ِه‏ـ رسولِ ال
.الملائةُ مجبورونَ ، بمنزلة الشّمسِ والقمرِ

1- The Prophet (S) said, ‘Nothing is more honored by Allah than the son of Adam.’ He was asked, ‘Not
even the angels, O Messenger of Allah?’ He said, ‘The angels are compelled [by predestination] like the
sun and the moon.’[Kanz al-’Ummal, no. 34621]

.ـ رسولِ اله (صلَّ اله علَيه و آله) : لَيس شَء خَيراً من ألْفٍ مثله إ الإنسان2َ

2– The Prophet (S) said, ‘Nothing is better than a thousand of its like, except for man.’[Ibid. no. 34615]

3المؤمنين أمير ؟ ـ : قال نو آدمب أم ةُ أفضلنانٍ : الملائس ه‏ِ بنعبدُ ال ـ وقد سألَه (لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
عل بن أب طالبٍ (علَيه الّسلام) : إنّ اله‏َ عز وجل ركب ف الملائة عقلا بلا شَهوة ، وركب ف البهائم شَهوةً بلا
و شَرفه عقلَه شَهوتُه ن غلَبتوم ، ةن الملائم و خيرفَه شهوتَه عقلُه غلَب نهما ، فملْتَيك آدم بن ف بورك ،عقل
ن البهائمم.

3- Imam al-Sadiq (a.s.), when 'Abdullah b. Sinan asked him, ‘Is man better or the angels?’, replied, ‘The
Commander of the Faithful (a.s.) said, ‘Allah, the Exalted, gave the angels intellect without desire, He
gave the beasts desire without intellect, and He gave both to the sons of Adam. So a man whose
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intellect prevails over his desire is better than the angels whilst a man whose desire prevails over his
intellect is worse that the beasts.’[Bihar al-Anwar, v. 60, p. 299, no. 5]

The Reason For Man’s Creation

علَّةُ خَلق الإنسانِ

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام) : بتقوى اله‏ِ اُمرتُم ، وللإحسانِ والطّاعة خُلقْتُم4

4- Imam Ali (a.s.) said, ‘You were ordered to fear Allah and you were created for obedience and good
deeds.’[Sharh Nahjul Balaghah li Ibn Abi al-Hadid, v. 3, no. 108]

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام) : خَرج الحسين بن عل عل أصحابِه فَقال : أيها النّاس ، إنّ اله‏َ ـ عز وجل ذِكره ـ5
يابن : لَه رجل فقال . واهما س عن عبادة هبادتتَغنَوا بعاس دوهبفإذا ع ، دوهبع رفُوهفإذا ع ، عرِفوهيل إ بادالع ما خَلق
علَيهِم طاعتُه جبالّذي ي مهزمانٍ إمام كل معرفةُ أهل : ه‏ِ؟ قالفما معرفةُ ال واُم أنت ه‏ِ ، بأبرسولِ ال.

5- Imam al-Husayn (a.s.) said, ‘O People! Allah, exalted be His remembrance, has only created people
so that they might know Him; and when they know Him they worship Him; and when they worship Him
they become needless of worshipping others by His worship.’ A man asked him, ‘O son of the Prophet!
May my parents be your ransom, what is meant by knowing Allah?’ He replied, ‘It is that the people of
each era must know their Imam, to whom obedience is mandatory.’[Bihar al-Anwar, v. 23, p. 83, no. 22]

6ٍطرضإليهِم ولا م حتاجم و غيروه الخَلق خَلق لّةع ِيَف : سألَه وابِ زِنديقج ـ ف (لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
تَدبيرِه ضاءوإم ، هوإنْفاذِ علم ، همتم لإظهارِ حبِنا ؟ ـ : خلَقَه ثبالتَّع به ليقهِم ، ولا يخَلْق إل.

6- Imam al-Sadiq (a.s.), when an atheist asked him, ‘For what purpose did He create humanity if He
had no need for them and neither was he compelled to create them, and nor would it be proper for Him
to create us in vain?’, replied, ‘He created them to reveal [to them] His wisdom, to execute His
knowledge, and to carry out His plan.’[Ibid. v. 10, p. 167, no. 2]

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام) ـ ف قوله تعال : «ولا يزالونَ مختلفين إ من رحم ربكَ ولذلكَ خَلَقهم» ـ: خَلقَهم7
.ليفعلوا ما يستَوجِبونَ به رحمتَه فيرحمهم

7- Imam al-Sadiq (a.s.) said, regarding the verse, but they continue to differ, except those on whom
your Lord has mercy —and that is why He created them”, ‘He created them so that they may perform
that which will render them deserving of the mercy of Allah, so that He may confer his mercy upon



them.’[Nur al-Thaqalayn, v. 2, p. 404, no. 250]

Man’s Weakness

ضعف الإنسانِ

8قَّةُ ، وتَقتُلُهالب هملتُو ، ملفوظُ العحم ، لَلنونُ العم ، لالأج تومم ! آدم ابن ينسم : (لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام
.الشَّرقَةُ ، وتُنْتنُه العرقَةُ

8- Imam Ali (a.s.) said, ‘Pitiable is the son of Adam! His death is hidden [from him], his illnesses are
invisible, and his actions are recorded. A mosquito causes him pain, a gasp can kill him, and a little
sweat makes him stink.’[Sharh Nahjul Balaghah li Ibn Abi al-Hadid, v. 20, p. 62]

قيمةُ الإنسانِ

Measuring Man’s Value

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام) : المرء بأصغَريه : بقلبِه ولسانه ، إنْ قاتَل قاتَل بجنانٍ ، وإن نَطق نَطق ببيان9ٍ

9- Imam Ali (a.s.) said, ‘Man [‘s worth] is measured according to his two little organs – his heart and his
tongue – so that when he fights, he should do so with a firm heart, and when he speaks, he should do
so with eloquence.’[Ghurar al-Hikam, no. 2089]
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